
 

Republika e Kosovës 
Republika Kosova - Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI saziv  

Jesenja sesija  

 

Komisija za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladini, sport, inovacije i 

preduzetništvo 

 

Sednica br. 35  

Priština,  10.09.2018,   13:00 

Zgrada Skupštine, sala N- 303 
 

 

Zapisnik 

 

 

Učestvovali su:   Ismajl Kurteshi predsednik Komisije, Teuta Haxhiu, Nezir Çoçaj, Arbërie 

Nagavci, Valentina Bunjaku-Rexhepi, Albulena Balaj-Halimaj, Driton Çaushi i Mufera Shinik. 

 

Odsutni : Fidan Rekaliu, Verica Čeranić  i Abdyl Salihu. 

 

Ostali prisutni:  KDI i medije.  

 

Osoblje za podršku Komisiji:  Lule Ymeri, Shaip Goxhuli i Rudinë Fetahaj.  

 

Predsedavao je , Ismajl Kurteshi. 

 

  
 

                                                          Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od:  4, 10, 11, 18, 23  i  25.  07.  2018. god; 

3. Razmatranje  Izveštaja sa preporukama u vezi Nacrta zakona br.06/L-049 o 

naučnim inovacijama, transferu znanja i tehnologije;  

4. Razmatranje  Izveštaja rada Komisije za prolećnu sesiju  2018; 

5. Razmatranje  Plana rada Komisije za jesenju sesiju  2018 i određivanje   

prioriteta;  

6. Razno.   

   



 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

 

 Dnevni red je usvojen bez promena. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica od:  4, 10, 11, 18, 23  i  25.  07.  2018. god 

 

Gore navedeni zapisnici su usvojeni uz  primedbe poslanika Driton Çaushi  uz obrazloženje da 

na dva zapisnika nije predstavljena kako treba njegova diskusija, do je   Nezir Çoçaj rekao da 

svaki zapisnik treba  biti usvojen  na narednoj sednici kako ne bi došlo do takvih zakašnjenja.  

  

Predsednik - je rekao: “zakašnjenja za usvajanje zapisnika se dešavaju zbog zakašnjenje prevoda 

na srpskom jeziku.    

 

3. Razmatranje  Izveštaja sa preporukama u vezi Nacrta zakona br.06/L-049 o 

naučnim inovacijama, transferu znanja i tehnologije 

  

Predsednik - je rekao: „ Komisija je završila rad razmatranja i amandamentovanja ovog N/Z i 

dostavljen je stalnim komisijama na dalju nadležnost, koje su ocenjivale da su predloženi 

amandmani u skladu sa aktuelnim zakonodavstvom, da nemaju budžetskih implikacija i da ne 

krše prava zajednica.  

  

Driton Çaushi  je rekao da se član  6 odnosi na Savet za naučne inovacije i obuhvaćanje 

predstavnika Akademije nauka i javnih univerziteta u tom savetu.  

  

Predsednik -  komisija je okončala rad i zahtevao da se izjasne glasanjem i Izveštaju sa 

preporukama u vezi ovog N/Z. 

  

Komisija je jednoglasno usvojila    Izveštaj sa preporukama u vezi Nacrta zakona 

br.06/L-049 o naučnim inovacijama, transferu znanja i tehnologije.  

 

 4. Razmatranje  Izveštaja rada Komisije za prolećnu sesiju  2018  

 

Predsednik -  je u kratkim crtama prezentovao završen rad Komisije u prolećnoj sesiji. 

  

Teuta Haxhiu – je rekla: „ koliko god se radilo u Komisiji je uvek malo u odnosu na naše 

obaveze. U vezi Zakona o radnicima prosvete u 90-tim godinama prošlog veka je rekla da je u 

toku razmatranja u Komisiji i što pre trebamo dostaviti Skupštini za razmatranje. U nastavku je 

inicirala pitanje tehničkih propusta u Zakonu i inspektoratu prosvete i htela da zna šta će se dalje 

desiti i kako će se to ispraviti, s obzirom, da je zakon stupio na snagu. 

 

 

Sa druge strane, o prioritetima jesenje sesije je rekla da se mora raditi  na Nacrtu zakona o 

radnicima prosvete u 90-tim godinama, kako bi bio što pre okončan i da se isti ne politizira nego 



da bude primenljiv zakon i predložila da se počne sa monitorisanjem Zakona o sponzorstvima ali 

i da se vidi potreba za monitorisanje ostalih zakona.  

  

5.Razmatranje  Plana rada Komisije za jesenju sesiju  2018 i određivanje   prioriteta 

 

Predsednik - je rekao: “ shodno planu rada  za jesenju sesiju, osim N/Z o radnicima očekuje se 

tretiranje i N/Z o visokom obrazovanju, N/Z o školskim knjigama i sredstvima, N/Z o 

predškolskom obrazovanju ako i nadzor sprovođenja Zakona o kulturnom nasleđu  dok se o 

Zakonu o sponzorstvima je obavljen veći deo rada i rekao je da se mora tražiti za razmatranje i 

Izveštaj rada Kosovske agencije za akreditaciju. U nastavku je rekao da je od prioriteta izbor 

članova Saveta Kosova o kulturnom nasleđu, dok o pitanju ispravki Zakona o inspektoratu 

obrazovanja, moraju se pratiti procedure za izmene i dopune istog. On je predložio da se na 

narednu sednicu poziva Ministar prosvete da izveštava o završetku prošle i početak ove nove 

školske godine.  

  

Teuta Haxhiu, o Zakonu o inspektoratu obrazovanja, je rekla da je nekoliko  inspektora već 

počelo posete u regionalnim kancelarijama, ali novim zakonom oni moraju imati veći stepen 

kvalifikacije. O izveštaju ministra je rekla da se tu treba uneti i opremanje škola sa školskim 

knjigama, i ako u nekim školama imaju različite knjige za različite paralelne razrede i školske 

knjige mogu imati greške. O agenciji za akreditaciju, rekla, da ministar treba dostaviti izveštaj o 

razrešenu u toj agenciji i bilo bi potrebno da se poslanici informišu o susretima Agencije 

akreditacije i da to nije pritisak nego podrška Agenciji akreditacije od strane  Komisije, i da se 

raspravlja o mnogim pitanjima i istakla mali broj primljenih studenata u medicinskom fakultetu 

kao i činjenicu da studenti iz privatnih koleđa koriste sredstva ovog fakulteta a ne plaćaju 

nikakvu taksu. 

 Nezir Çoçaj, - sprovođenje novog kurikula o svim školama pred univerzitetskog nivoa smatra 

kao izuzetan izazov za sve institucije Kosova i da ne treba izostati rad Komisije u pružanju svih 

mehanizama saradnje bar sa ministarstvima i institucijama. On je zabrinut zbog ne imenovanja 

direktora u nekim školama i za to što nisu snabdevene školskim knjigama neke škole a posebno 

prvi razredi i uticaj koje može imati kod učenja dece.  

U vezi Zakona o statusu nastavnika, je rekao da u trenutku kada je ovaj N/Z došao, stvorene su 

mnoge konfuzije kod civilnog društva ali i kod Vlade, zbog načina njegove izrade. A sa druge 

strane  od Ministarstva obrazovanja treba se zahtevati izveštaj o radu i povećanje budžeta jer 

nova kurikula zahteva i dodatna budžetska sredstva.  

 

  

Driton Çaushi - je rekao: " i ako se i ranije raspravljalo o statusu radnika prosvete u 90-tim 

godinama, smatra da Komisija za obrazovanje nije najpogodniji organ ili grupa stručnjaka koja 

treba dati konačno mišljenje. U narednom susretima komisije trebaju biti prisutni Ministar 

finansija, Ministar obrazovanja i Ministar za rad, kako bi izneli svoje stavove. 

   



Nezir Çoçaj – slaže se sa poslanikom Çaushi, jer članovi Komisije su nosioci političkih 

odgovornosti a Skupština ili predsednik zemlje moraju sprovesti odluke Komisije. U nastavku je 

rekao da na prethodnim sednicama prisustvovali su predstavnici sva tri ministarstva koji su imali 

poprečne stavove i stvorili su još veću konfuziju i rekao da Komisija ima pregled nad ovim N/Z i 

moramo kao nadležni organ odlučiti o ovom N/Z. 

  

Driton Çaushi - je rekao: " dužnost je ministara da pred Komisijom iznesu svoje stavove. 

  

Predsednik - je rekao: “ kad smo tražili objašnjenja od Ministarstva o ovom N/Z, bilo je više 

zabune nego pre. Ministri prosvete i finansija imaju suprotna mišljenja. Ministar obrazovanja 

kaže da ti nastavnici imaju zasluge za to, Ministar finansija i ako se slaže, kaže da nema 

dovoljnog budžeta i dodao da protiv ovog N/Z su i Ministarstvo za rad … svetska banka MMF, 

GAP i EU. U nastavku je rekao da je postignut zaključak u kratkim crtama za ovaj N/Z gde će se 

smanjiti cena istog ali ne može se totalno ukinuti.  

  

Nezir Çoçaj - je rekao: " podacima Ministarstva finansija i GAP-a, ne podržavamo usvajanje 

ovog Nacrta zakona jer dovodi do financijskog kolapsa ali analizom g-đe Mevljude Shamolli te 

cifre su niže  i mogu promeniti mišljenje ministra finansija.  

  

Arbërie Nagavci - je rekla: " ovaj N/Z mora da se šalje dalje od nas kao Komisije. Sindikati su 

se izjasnili da će biti štrajkova i da će protestirati, a time se destabilizria obrazovni proces i 

dodala  da bi bilo dobro kad bi komisija zahtevala od ministara linija da iznesu svoje zvanične 

stavove pismeno, jer će se time omogućiti konačno odlučivanje.  

  

U vezi izveštaja Ministra obrazovanja, ministri su obavezni zakonom da tromesečno izveštavaju 

komisiju i Skupštinu, ali to nikad se nije desilo do sada, izuzev kada je Komisija inicirala 

vanrednu sednicu  u vezi razrešenja agencije. Izazovi za primenu novog kurikula su vanredni, 

školske knjige još nisu stigle u svim školama, a posebno knjige engleskog jezika. Ocena učenika 

i performansa nastavnika, pitanje visokog obrazovanja u javnim i privatnim univerzitetima gde 

će o svim tim pitanjima podneti izveštaj Skupštini ali i Komisiji jer izveštavanja komisiji su 

veoma formalne i nema dovoljnog prostora za raspravu o svim problemima.  

  

Valentina Bunjaku-Rexhepi, je rekla da ministar prosvete ima mnogo toga da izveštava, 

posebno o skandalu gubitka 230.000,00 € zbog tužbe koleđa AAB Ministarstvu, i Ministarstvo se 

nije žalilo na tužbu i došlo je do gubitka javnog novca. Ona je istakla i stav Ministarstva o 

zatvaranju Fakulteta energetike  sa obrazloženjem da nema kadrova a sa druge strane, uz 

prisustvo članova Komisije na sednicama Agencije za akreditaciju je rekla da nije trebao da se 

desi, s obzirom da prisustvo poslanika bi značilo subjektivni i političkih odluka, ali naglasila da 

se zahteva da podnesu izveštaj i Komisija nije protiv ministarstva i da je podržava, ali svakako 

moraju podneti izveštaj kako bi obrazovanje bilo unapređeno. U vezi N/Z o radnicima posvete u 



90-godinama, i ako Ministarstva imaju različite stavove, ne treba da se to politizira nego da se 

komisija angažira i da za kratko vreme izradi Zakon koji će biti primenljiv u praksi.  

 

Driton Çaushi - je rekao: " slaže se sa poslanicom Nagavci o stavovima ministarstva ali iskustvo 

je pokazalo da nisu bezuspešni u tom pravcu i predložio da se u vezi toga poziva Ministar 

finansija  u komisiji i da svako preuzme svoju odgovornost.  

  

Nezir Çoçaj - je rekao: " nakon precizni kalkulacija, neće ispasti takva ogromna suma, od 

60.000.000,00 € kao što je rekao Ministar finansija nego približno sa cifrom Ministra prosvete 6-

7 miliona €. On je predložio da se za naredni susret za to i nakon tačnih kalkulacija pozivaju oba 

ministra i Premijer.  

  

Arbërie Nagavci - je rekla: " ministri moraju biti prisutni, jer poslanici nisu stručnjaci za 

kalkulacije i postoji opasnost da se ponavlja situacija kao i sa Zakonom o ratnim veteranima i 

ostalima u toku rata koji zahtevaju beneficije. Prema tome, nakon konačne odluke trebaju biti 

prisutni i stručnjaci oblasti i na kraju je rekla da predlozi poslanika moraju se izneti na glasanje.  

  

Albulena Balaj–Halimaj  - predložila je da se o navedenom N/Z organizira radionica kako bi 

svaki poslanik izneo svoje mišljenje o konačnoj ceni istog a po tom da se pozive ministri za 

diskusiju.  

  

Predsednik - je rekao: “je rekao da podržava predlog poslanice Balaj i da će   cena istog  zavisiti 

od toga kako će ga komisija sastaviti. Ministar obrazovanja je sponzorisao ovaj Nacrt zakona i 

branićemo ono što je rekao na početku, dok Ministru finansija je potreban konačan broj korisnika 

i dali će biti prihvatljivo za Ministarstvo finansija.  

  

 

Arbërie Nagavci - je rekla: " ministar prosvete mora da izveštava o broju nastavnika koji su tada 

radili i o tehničkom i pomoćnom osoblju, koliko je njih živi i koliko je njih umrlo i koliko je 

njihove dece ispod 18 god. kao i koliko je saradnika bilo u akademskim jedinicama jer bez tih 

tačnih podataka ne možemo znati  iznos troškova.  

  

Valentina Bunjaku   predložila je da u radionici učestvuju i zvaničnici ministarstva obrazovanja 

i finansija kako bi se zajednički izradio ovaj N/Z.   

  

Predsednik - je rekao: “na osnovu diskusija je su izašla ova dva predloga  za dalje razmatranje 

N/Z i zahtevao da se glasanjem izjasne o predlozima:  

 



 - 1) da bude prisutan Ministar finansija u prvom susretu u vezi ovog N/Z.  

- 2) da Komisija počne sa radom za ovaj N/Z i da se po tom  poziva ministar.  

   

Teuta Haxhiu - je rekla: " ako ministri dolaze sa pisanim stavovima i izveštajima dobro su došli. 

  

Nezir Çoçaj samo gubimo vremena jer Ministarstva imaju svoje jasne stavove a komisija treba 

da počne rad na razmatranje Nacrta zakona.  

  

Driton Çaushi - je rekao: " Ministarstvo finansija, i ostale organizacije i institucije su iznele 

svoje stavove o ovom N/Z i trebao bi da Ministar obrazovanja izlazio javno i da iznosi svoj stav i 

dodao da poslanici nisu stručnjaci finansija i Komisija ne može da odluči koji će saradnici bi bili 

plaćeni a koji ne.  

  

Komisija je većinom glasova odlučila za drugi predlog, da se počne sa radom a po tom da se 

poziva Ministar.  

 

Predsednik -  je dodao da u susretu sa Ministrom obrazovanja o Izveštaju, MONT da dostavi i 

budžetsko planiranje za 2019.god. 

  

 

6.Razno 

 

Predsednik  - izneo je pitanje izbora članova Komisije za žalbe u Državnom savetu kvaliteta. 

Agencija je tražila stav Komisije po tom pitanju i da su mu ovi dostavili određene materijale sa 

predlozima. On je pozvao poslanike da razmatraju te materijale i iznesu svoje stavove pred 

agencijom u vezi Komisije za žalbe.  

  

 

Nezir Çoçaj je predložio da Komisija poseti Tursku da se vidi funkcionisanje institucija.  

  

Predsednik - je rekao: " shodno mogućnosti da se posete Preševo i Bujanoc, kako bi se pomoglo 

tamošnjim institucijama i predložio da se na narednoj sednici vrši izbor članova Komisije 

kulturnog nasleđa a po tom da se nastavlja sa razmatranjem Nacrta zakona o statusu nastavnika 

iz 90-tih godina.  

  

 

 

 

Sednica je završena u 14:30. 

 

Pripremilo je: 



Osoblje za podršku Komisiji. 

                                                                                                    Predsednik Komisije, 

                                                                                                       -------------------- 

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 
 

 


